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MSSZ Elnökségi ülés 

jegyzőkönyv 

 

Időpont: 2023. szeptember 15., 14:00. 

 

Helyszín: Magyar Sport Háza, Budapest XIV., Istvánmezei út 1-3. 

 

Jelen vannak: 

Elnökségi tagok: dr. Polyánszky Zoltán – PZ; dr. Flumbort András – FA; Bea Zsolt – BZS; dr. Font 

Gusztáv – FG; Komiszár Nanetta – KN; Kurpé Csaba – KCS; Szabó Ferenc – SZF 

Online módon csatlakozik: Pergel László – PL; Misetáné dr. Burján Anita – MBA 

Jelenlévők még: dr. Sárdy Péter, Karikás Marianna, Gonda László, Sármási Péter, Sipos István, 

Bottlik Iván, dr. Csiba Tibor, Ács Péter, Jakobetz László, Mészáros András, Galyas Miklós  

 

Az ülést PZ 14:02-kor megnyitja, majd megállapítja, hogy az ülés 7 jelen lévő, 2 online módon 

csatlakozó elnökségi taggal határozatképes.  

PZ az előzetesen kiküldött napirendi pontokat „Honosítási kérelem” és „Az ifjúsági sakk 

helyzetének megvitatása” napirendi pontokkal kiegészítve terjesztette fel szavazásra: 

 

1. Elnöki tájékoztató 

2. Bizottsági elnökök megválasztása 

a. Sakktörténeti Bizottság 

b. Távsakk Bizottság 

c. Parasakk Bizottság 

d. Oktatási-kutatási Bizottság 

e. Edzőbizottság 

3. Tagfelvételi kérelmek elbírálása 

4. Ribli Zoltán ügyének megvitatása (zárt ülés) 

5. Honosítási kérelmek 

6. Versenybíró Bizottság előterjesztésének megvitatása 

7. 2023. évi Magyar Bajnokságok ügyének megvitatása 

8. Az ifjúsági sakk helyzetének megvitatása 

9. Egyebek 

Szavazás: az Elnökség a napirendet egyhangúlag elfogadta. 
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1.napirendi pont: Elnöki tájékoztató 

 

PZ az alábbiakról tájékoztatja az Elnökséget: 

• Berkes Ferenc családi és az olimpiai szakmai felkészülésével összefüggő okok miatt 

lemondott elnökségi tagságáról, helyére előreláthatólag a jövő májusi közgyűlésen választ 

tagot a testület.  

• Az élsakk területén személyi változások történtek. A férfi válogatott szövetségi kapitánya 

Ács Péter, a női válogatotté pedig Fodor Tamás lett, miután Papp Gábor szakmai okokra 

hivatkozva nem vállalta a további megbízatást.  

• A novemberi csapat-Európa-bajnokságra erős csapatokkal tudunk kiutazni és a Szövetség a 

válogatottak felkészülésének anyagi hátteréhez is érdemben hozzá tud járulni.  

• Személyi változások történtek az MSSZ berkein belül is: Sztipán Orsolya kommunikációs 

vezetőt augusztus közepétől alkalmazza a Szövetség.  

• A honlap megújítására – az egyesületekhez, sakkozókhoz intézett körkérdés nyomán – 

rengeteg javaslat érkezett, azokat összegyűjtve az informatikusok már dolgoznak a megújuló 

felület létrehozásán, amelynek ifjúsági sakk és sakkolimpia aloldala is lesz. 

• A megyei szervezetek vezetőivel szeptember 1-én találkozót tartott az MSSZ, az eseményről 

részletes cikket közölt a Szövetség. 

• Az MSSZ további három évre meghosszabbította szerződését a LearningChess-szel, amely a 

magyar iskolák számára ingyenessé teszi az online oktatási csomag használatát. Ez hasznos 

a diákok, sportolók és edzők számára is, segíti a sakk népszerűsítését és minél szélesebb 

közegbe való eljuttatását. 

• Sipos Istvánt korábbi, Egyesült Államokbeli ismeretség alapján megkereste a chess.com 

magyar újságírója, és együttműködést ajánlott, médiafelület biztosításával. 

•  Nyáron kiemelt esemény voltak hazánkban a Hetényi-emlékverseny Szuper GM verseny, 

valamint az ajkai Rapid Magyar Bajnokság is. A versenyek főszervezője és mecénása Dr. 

Csaba Árpád volt. Ezek a versenyek minden fronton kiemelkedő színvonalúak voltak, 

világklasszis játékosokat sikerült idehozni általuk Magyarországra, valamint lehetőséget 

adott a magyar éljátékosoknak is. 

• Sikerült stabilizálni az MSSZ működését, a válogatott EB-felkészülésére és szereplésére is 

van elegendő forrás, valamint a Sakkolimpián feladatot ellátó magyar versenybírói 

kontingens képzésére jut pénz. Ősszel három pályázatot nyújt be a Szövetség, a kormányzat 

felől is remélhető többlettámogatás, de szponzorokkal is tárgyal az elnök, így van remény 

arra, hogy a fedezettel még nem rendelkező további költségigényeket is sikerül idén lefedni. 

Ezek főként a magyar bajnokságot és az ifjúsági sakkozást érintik. 

• Júliusban ifjúsági edzőtábort finanszírozott a Szövetség, a képzést a Magyar Sakkozásért 

Alapítvánnyal közösen szervezte.  

• Szenior csapatunk kiválóan szerepelt Lengyelországban a Szenior EB-n.  

• A Nemzeti Csapatbajnokság sorsolása, a versenykiírás finomhangolása is megtörtént. A 

Szuperliga 1-2. fordulóit Makó rendezi. A versenyrendszerben dolgozó bírók díjazása 

jelentős emelésre került, de az emelés költségei nem teljes egészében terhelik a klubokat, 

azok egy részét az előttünk álló szezonban MSSZ átvállalta. 
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•  A Hurrásakk-szerződések hamarosan megkötésre kerülnek az érintett klubokkal, ami egy 

kiemelten fontos projekt a Szövetség és a kedvezményezett egyesületek számára is, 

tekintettel annak területfejlesztő és tömegbázis-növelő hatásaira. 

• 2023. október 14–15-én lesz a Polgár Sakkfesztivál, ami az év legjelentősebb sakkünnepe és 

sakkdiplomáciai eseménye hazánkban. 

A Polgár Sakkfesztivál októberben kerül megrendezésre, ami egy grandiózus sakkot népszerűsítő, 

tradicionális esemény. 

 

2. napirendi pont: Bizottsági elnökök megválasztása 

 

Az Elnökség támogatta, hogy az előkészítés alatt lévő SZMSZ-módosítás válassza szét a 

Sakktörténeti és Levelezési Bizottságot Sakktörténeti Bizottságra és Távsakk Bizottságra. Első 

körben a Sakktörténeti Bizottság elnökének megválasztására került sor. Az Elnökséghez egyetlen 

jelölés jutott el, Jakobetz László FIDE Mester, szakoktató, sakktörténész személyében. JL előadta, 

hogy örömmel vette a felkérést, de kiemelte, hogy nagy a lemaradás sakktörténeti fronton, valamint 

a Szövetség támogatását kérte egyes sakktörténeti projektekhez, folyóiratok kiadásához. A 

bizottsági tagságra Bottlik Ivánt és Tompa Jánost kéri fel. JL előadta, hogy 2005-ben kezdett 

dolgozni a Magyar Sakktörténet VI. kötetén, amely jelenleg 80%-os készültséggel áll. Javasolja, 

hogy az Sakkolimpia után legyen prioritás ez a kiadvány. Kiemeli, hogy jelenleg a Magyar 

Sakkhistória nevű folyóirat az egyetlen sakktörténeti tematikájú kiadvány. Felveti, hogy az éves 

költségvetésből egy kis szeletet a sakktörténettel foglalkozó szakemberek bérezésére, 

költségtérítésére szerencsésnek tartana. 

PZ Jakobetz Lászlót 4 évre a Sakktörténeti Bizottság elnökének javasolja megválasztani. 

 

Szavazás: 9 igen, 0 tartózkodás, 0 ellenszavazat  

Határozat: 23/III/2023 számú MSSZ elnökségi határozat: Jakobetz Lászlót az Elnökség 

megválasztotta a Sakktörténeti Bizottság elnökévé. 

 

A Távsakk Bizottság elnökének személyére szintén egyetlen jelölés érkezett, dr. Csiba Tibor 

személyében, aki az egyik legaktívabb magyar távsakkozó, emellett katolikus lelkész. 

A levelezési sakkról Bottlik Iván úr tart rövid tájékoztatót és sakktörténeti kitekintést. Kiemeli, 

hogy a levelezési és a távsakk szoros kapcsolatban áll. Közel 1000 versenysakkozóval rendelkezett 

a csúcson a magyar levelezési sakktársadalom. Kifejti, hogy kérné az MSSZ támogatását, 

szorgalmazza megalkotni a gerincét a táv- és levelezési közegnek, hiszen még mindig jelentős 

rangja van a sakkozás ezen válfajának.  

CsT megköszöni a bizalmat, és előadja, hogy az ICC a legjelentősebb ezzel a szakággal foglalkozó 

nemzetközi szervezet, akikkel a magyar távsakkozók szoros kapcsolatot ápolnak és amelynek a 

kongresszusát ő maga is meglátogatta idén augusztusban. 

PZ Dr. Csiba Tibort 4 évre a Távsakk Bizottság elnökének javasolja megválasztani. 

 

Szavazás: 9 igen, 0 tartózkodás, 0 ellenszavazat 

Határozat: 24/III/2023 számú MSSZ elnökségi határozat: Dr. Csiba Tibort az Elnökség 

megválasztotta a Távsakk Bizottság elnökévé. 
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A Parasakk Bizottság élére a korábbi elnök, Mészáros András nemzetközi mester került újra 

felkérésre. MA előadta röviden a magyar parasakkozás történetét, valamint részletezte a 

parasakkozás égisze alá eső területeket: mozgás-, látás- és hallássérültek. Elmondása szerint 

Magyarország már három Parasakk bajnokságot szervezett, ami egyedülálló a világban. A 

bizottságot szeretné hallás-mozgás-látássérült részre osztani. Bizottsági tagoknak szeretné kinevezni 

az alábbiakat: Zámbó Zoltán LS, Bokros István HS, László János MS. 

 

PZ Mészáros Andrást 4 évre a Parasakk Bizottság elnökének javasolja megválasztani. 

 

Szavazás: 9 igen, 0 tartózkodás, 0 ellenszavazat 

 

Határozat: 25/III/2023 számú MSSZ elnökségi határozat: Mészáros Andrást az Elnökség 

megválasztotta a Parasakk Bizottság elnökévé. 

 

Pergel László elnökségi tag 15:30-kor elhagyja az ülést online formában, PZ megállapítja, hogy az 

Elnökség továbbra is határozatképes maradt. 

 

Az Oktatási-kutatási bizottság helyzetéről Misetáné dr. Burján Anita elnökségi tag ad elő. 

Hangsúlyozza az iskolákkal, egyetemekkel való kapcsolatfelvétel jelentőségét. Kiemeli, hogy 

továbbra is prioritásként kezelt területről van szó, ami kulcsfontosságú a magyar sakk fejlődése 

céljából, tömegbázisának növelése érdekében. 

 

PZ Misetáné dr. Burján Anitát 4 évre az Oktatási-kutatási Bizottság elnökének javasolja 

megválasztani. 

 

Szavazás: 7 igen, 1 tartózkodás, 0 ellenszavazat 

 

Határozat: 26/III/2023 számú MSSZ elnökségi határozat: Misetáné dr. Burján Anitát az 

Elnökség megválasztotta az Oktatási-Kutatási Bizottság elnökévé. 

 

PZ tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az Edzőbizottság tisztségviselőjének megválasztása is 

esedékessé vált, Ács Péter szövetségi kapitányi teendői és civil munkája mellett nem tudja vállalni a 

folytatást. Erre a feladatra az elnök Dr. Flumbort András alelnök urat kérte fel. A cél egy rendszer 

színtű metódusra épülő pálya felállítása lenne. FA előadja, hogy olyan szakemberekkel szeretne 

együtt dolgozni, akikkel strukturáltan, stratégiai vonalakban tudnak tervezni, és szívügyüknek érzik 

a magyar sakkozás helyzetét, tehetségképzését. 

 

PZ Dr. Flumbort Andrást 4 évre az Edzőbizottság elnökének javasolja megválasztani.  

 

Szavazás: 7 igen, 1 tartózkodás, 0 ellenszavazat 

 

Határozat: 27/III/2023 számú MSSZ Elnökségi határozat: Dr. Flumbort Andrást az Elnökség 

megválasztotta az Edzőbizottság elnökévé. 
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PZ napirend-módosítást terjeszt elő: harmadik-negyedik napirendi pontok időbeni cseréjét javasolja, 

mivel Ribli Zoltán nagymester, olimpikon megérkezett az ülésre. 

 

Szavazás: 8 igen, 0 tartózkodás, 0 ellenszavazat 

 

A 3. napirendi pont Ribli Zoltán ügyének megvitatása 

 

Ribli Zoltán ügyét kérésére zárt ülés keretében tárgyalta az Elnökség. Az MSSZ és Ribli Zoltán 

közötti korábbi vitás ügyek megegyezéssel zárultak, amelyet a felek okiratba foglalnak. 

 

Határozat: 28/III/2023 számú MSSZ elnökségi határozat: Az MSSZ a Ribli Zoltán által 2021-

ben igazoltan elvégzett munka ellenértékét az akkor befogadott, de ki nem egyenlített számla 

alapján megtéríti, Ribli Zoltán az MSSZ-szel szemben első- és másodfokon is elveszített 

kártérítési per keretében rá kirótt perköltséget egyidejűleg megfizeti az MSSZ részére. 

 

Szavazás: 6 igen, 1 tartózkodás, 1 ellenszavazat 

 

4. napirendi pont: Tagfelvételi kérelmek 

 

A legutolsó elnökségi ülés óta négy egyesület kérte felvételét az MSSZ-be. PZ prezentálja a 

tagfelvételi kérelmét a Siklósi Sakk Körnek, a Mórahalomi Tömegsport Egyesületnek, a 

Sakklovagok Társaságának, valamint a Pitypalatty-völgyi Sakk és Szabadidő Sportegyesületnek. A 

tagfeltételeket Dr. Sárdy Péter, az MSSZ jogásza megvizsgálta, a tagfelvételeknek jogi akadályát 

nem találta, így PZ felvételüket előterjesztette az Elnökség felé. PZ elmondta: Csörsz Ferenc az év 

korábbi szakaszában kérte egy kisvárdai egyesület felvételét, amelyet a 2023. évi tisztújítást 

megelőző Elnökség nem tűzött napirendre. PZ levélben fordult a kérelem beterjesztőjéhez, hogy 

fenntartja-e a kérelmet vagy az aktualitását vesztette, de a válasz az Elnökség üléséig nem érkezett 

meg. Amint pozitív válasz érkezik, az Elnökség napirendre tűzi a kisvárdai szervezet tagfelvételét 

is. 

 

Szavazás: 8 igen, 0 tartózkodás, 0 ellenszavazat 

 

Határozat: 29/III/2023 számú MSSZ Elnökségi határozat: az Elnökség egyhangúlag elfogadta 

a négy beterjesztett tagfelvételi kérelmet. 

 

5. napirendi pont: Honosítási kérelem 

 

PZ tájékoztatja az Elnökséget, hogy egy orosz állampolgárságú FIDE Mester, Alekszej Szofrigin 

honosítási kérelmet nyújtott be az MSSZ felé. Az Elnökség által megszabott eljárásrendnek 

megfelelő procedúra lezajlott, a főtitkár előterjesztése alapján az Elnökség megállapítja, hogy a 

honosítási eljárás elé nem kíván akadályt görgetni. Szofrigin úr családja magyar állampolgárságú, 

jómaga is több éve él Magyarországon. 

 

Szavazás: 8 igen, 0 tartózkodás, 0 ellenszavazat 
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Határozat: 30/III/2023 számú MSSZ Elnökségi határozat: az Elnökség egyhangúlag elfogadta 

Alexey Szofrigin honosítási kérelmét. 

 

6. napirendi pont: Versenybíró Bizottság előterjesztésének megvitatása 

 

Szamosközi Péter a Versenybíró Bizottság (VB) nevében a versenybírók tevékenységére vonatkozó 

szabályzat módosítását terjesztette elő, amelyhez Komiszár Nanetta elnökségi tag módosító 

indítványokkal élt. Többek között kitért arra is, hogy a VB a megyék helyett a régiókra helyezné a 

hangsúlyt a versenybírók tevékenységének és a bíróképzéseknek a térségi koordinációja 

tekintetében. A szabályzat módosításához az Elnökség pozitívan viszonyult, és támogatását fejezte 

ki az iránt is, hogy az új SZMSZ biztosítson lehetőséget a regionális szerepkörök kialakítására. A 

VB által is támogatott személyek felkérése e pozíciókra addig is megtörténhet. 

 

Észak-Magyarország:  Kristóf  Péter (IA) 

Észak-Alföld:   Orsó Miklós (IA) 

Dél-Alföld:   Kemény Csaba (NA) 

Budapest és Pest:   Gyömbér Tamás (IA) 

Közép-Dunántúl:   Horváth Csaba (FA) 

Nyugat-Dunántúl:   Pergel László (IA) 

Dél-Dunántúl:   Deli Kristóf (FA) 

 

PZ kérdezi az Elnökséget, hogy egyetért-e a VB által előterjesztett módosítással és az ahhoz 

benyújtott módosító indítványokkal 

 

Szavazás: 8 igen, 0 tartózkodás, 0 ellenszavazat 

 

Határozat: 31/III/2023 számú MSSZ Elnökségi határozat: az Elnökség 8 igennel egyhangúlag 

elfogadja VB előterjesztését az ahhoz benyújtott módosító indítványokkal.  

 

 

7. napirendi pont: 2023. évi Magyar Bajnokságok ügyének megvitatása 

 

A 2023. évi magyar bajnokságok kapcsán az Elnökség tagjain túl a jelenlévő szakemberek körében 

is támogatást élvezett a javaslat, hogy az MSSZ változtasson a megszokott lebonyolításon. 

Felmerült olyan lebonyolítási forma, amelyben ifjúsági játékosok meghívása is helyet kapna. Ács 

Péter felveti a 6-6 fős, két csoportos, majd továbbjutásos és rájátszásos megrendezés lehetőségét. 

A napirendi pont keretében előkerültek a díjazások és az ifik kiválasztásának szempontjai is. 

Utóbbiról PZ kezdeményezésére ifjúsági sakkal foglalkozó szakemberek fognak egyeztetni és 

javaslatot tenni. PZ jelezte, hogy a magyar bajnokságot lehetőség szerint szeptember végéig ki 

kellene írni, és mielőbb le kell folytatni a még szükséges szakmai egyeztetéseket. 

 

8. napirendi pont: Az ifjúsági sakk helyzetének megvitatása 

 

18:08-kor MBA távozik az ülésről, PZ megállapítja, hogy az Elnökség továbbra is határozatképes. 
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Az ifjúsági sakk helyzetéről és közelmúltbeli eredményeiről Gonda László szövetségi kapitány 

számolt be. Prezentációja nyomán az Elnökség egyetértett abban, hogy az ifjúsági sakkozás 

felemelése érdekében középtávú stratégia kidolgozása szükséges, amely rendszer szinten nyúl 

hozzá a fennálló viszonyokhoz. FG fontosnak nevezte az őszinte szembenézést az ifjúsági sakk 

helyzetével. Az U25-ös olimpiai válogatott felkészülésével kapcsolatban Gonda László beszélt a 

felkészítő versenyek és edzőtáborok szükségességéről, kitérve a jövő évi Mitropa Kupára is, 

amelynél kínálkozó lehetőség egy 25 év alattiakból álló csapat kiküldése. 

Gonda László ifjúsági kapitány és Galyas Miklós nagymester beszél bővebben a nyári ifjúsági 

versenyek eredményeiről, és betekintést adnak a többi európai ország hozzáállásához az ifjúsági 

sakkot illetően.  

 

9. Napirendi pont: Egyebek: – 

 

PZ 19:02-kor lezárja az elnökségi ülést. 

 

 

 

dr. Polyánszky Zoltán s.k      Sipos István 

     elnök             jegyzőkönyvvezető 

 

 

 

 

 

 


